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PROCES VERBAL
$edinfa ordinarl din data de25.03.2024

$edinta ordinard a Consiliului local Sdncel, din data de 25.03.2024 a fost convocata de
primarul comunei Sdncel, prin Dispo zilia w. 7 | I 19.03 .2024.

La qedinta de ast[zi care se desfdqoard la sediul primdriei comunei Sdncel, sunt prezen]i un
numdr de 11 consilieri din totalul de 11 cAli compun Consiliul local, primarul, secretarul general,
consilierul personal al primarului, d-na. director a Scolii ,,Ion Pop Reteganul" Sdncel gi. Contabila
qcolii. $edinla de ast6zi este statutard qi public6, publicitatea s-a fbcut prin afiqarea dispoziliei de
convocare in holul Primdriei qi pe site-ul institutiei: www.primariasincel.ro.

Preqedintele de qedin!6 supune aprob6rii consilierilor procesul verbal al qedinlei anterioare,
acesta se aprobd cu 11 voturi pentru, a$a cum a fost redactat qi inaintat spre consultare consilierilor.

Se trece la pct. L de pe ordinea de zi aprobati.
D-nul. consilier Bragovean Alexandru - pregedinte de qedintd, dd citire Proiectului de

hotflrffre nr. 16/19.03.2024 privind aprobarea ordinei de zi.
D-nul. consilier Braqovean Alexandru dd cuvdndul d-lui. primar - iniJiatorul proiectului,

pentru afrprezentat dupd cum urmeazd:

1. Proiect de hotarAre privind aprobarea ordinei dezi;
2. Proiect de hotir6re privind rectificarea bugetului local al comunei SAncel pe anul

2024.
3. Proiect de hotflrflre privind aprobarea Regulamentului de decontare a

contravalorii cheltuielilor cu naveta pentru salariatii din cadrul aparatului de specialitate al
primarului Comunei SAncel, judeful Alba.

4. Diverse.
Ordinea de zi se aproba cu 11 voturi pentru, adoptdndu-se H.C.L. nr,16t2024.

Se trece la pct. 2 de pe ordinea de zi aprobati.
D-nul. consilier Braqovean Alexandru - preqedinte de qedinJ6, dd citire Proiectului de

hotflrire nr.17119.03.2024 privind rectificarea bugetului local al comunei S6ncel pentru anul
2024.

Cu privire la acest proiect sunt urmdtoarele disculii:
D-nul. primar Frdlild llie: al doilea punct de pe ordinea de zi este reprezentat de

Proiectului de hotdrdre privind rectificarea bugetului local al comunei S0ncel pentru anul2024 qi
la acest punct o sd ii dau cuvdntul doamnei contabil a qcolii pentru a vd explica mai bine in ce
constd rectificarea. Ca supliment la o zi dupd ce a\i primit materialele pentru qedin{a de astdzi am
primit 76.000 lei - finantare pentru cadastrare.

D-na. contabil a Scolii, Mihu Mihaela: avem nevoie de aceastd rectificare intruc0t sumele
de bani prinse pe capitolul 20 trebuie transferate in capitolul 10 iar acest lucru se face doar prin
hotdrdre de consiliu. S-au modificat p16ti1e, de exemplu plata navetei cadrelor didactice nu se mai
poate face de pe capitolul 20, numai de pe capitolul 10. Cu aceastd ocazie am solicitat gi o oferta
financiard la Excelent Trans, pentru cd s-au schimbat prefurile la abonamente. Prefurile
abonamentelor au crescut. Din aceastd cauzd avem nevoie qi de suplimentare de suma la capitolul
10. Suma de bani necesar6 suplimentdrii navetei am luat-o de pe capitolul 20.01.30 - bunuri si
servicii qi am mutat-o pe capitolul de pe care decontdm naveta.

D-nul. primar Frd{ild llie: inplus fafd de ce a explicat doamna contabild sunt banii care au
venit de la OCPI pentru finantarea lucrdrilor de cadastrare gratuitd. Aceasta este toatd rectificarea.



)

Acest proiect se supune la vot dupd curn unneazd:5 voturi pentru (cons. Trif Ana * Maria ,
cons. Poqa Alexandru - Comel, cons. Barna Ilie, cons. Oniga Gheorghe - Lucian, cons. Bragovean
Alexandru), 6 voturi irnpotrivd (cons. Bdrbat Ioan, cons. Cipariu Darius - Alexandru, cons. Oniga
Nicolae, cons. Poqa Gheorghe, cons. Brad Sorin, cons. Biian Ioan) qi 0 ablineri.

D-na. contabil a s'colii, Mihu Mihaela; pute[r s6 ne motiva{i de ce nu sunteti de acord cu
rectificarea? Nu arn cerut bani in plus, este cloar o reorclonare a bugetului! Suntem puse in situalia
in care nu o sd putern pl6ti naveta cadrelor didactice!

D-nul. consilier Brosovean Alexandru,' cei care ali votat impotrivd aveli vre-un argument?
D-rut\. consilier Btirbat loan: eu o sd explic de ce nu am votat acest proiect, dai vor.besc

din puctul meu de vederel Cand este vorba de qcoald in toate qedinlele s-au ridicat mAinile pentru
toate proiectele care vizau qcoala, ba chiar m-ai mult din 11 maini se ridicau 12. Cand, este vorba
de alli bani, pentru alte proiecte, de exemplu banii pentru acordarea sprrjinului cultelor religioase
de pe raza comunei, se trage de timp. Fafd de cei 60.000 lei alocali p.nt.o sprijinul financiar al
cultelor religioase eu a1n facut amendamentul pe buget pentru suplimentarea cu inc6 40.000 1ei.
Cand e vorba de gcoald se gasesc bani, cand este vorba despre altceva se termin6 banii.....

D-nul. primar Friililti llie; dar de ce vorbeqti aga Ioane? Acei bani au fost alocati pentru
biserici.

D-tu,tl. cottsilier Btirbat loan; da au fost alocafi, dar cAnd intra in contul bsericilor, pentru
od qi ele au nevoie de acegti bani pentru a putea incepe lr.rcrdrile.

D-rutl' primar Frdtild llie: o sd f.acern proiectul de acordare sprijin culte religioase si o s6 ii
alocdrn.

D-nttl. consilier Bdrbcrt loan: facefi ce vreli dumneavoastrd, p0nd in momentul in care
biselicile llu au banii in cont, eu nu mai votez niciun proiect favorabil. Eu nu vreau sd i,fluenfel
colegii, dar asta o sd facl

D-rut|. primar Frdlilti llie; clar numai luna trecutd am avut proiectul de buget mai Ioane!
D-nai. consilier Bdrbat loan; banii au fost alocali pe primul trimestru. Din primul trimestru

rrai sunt 5 zile ial banii nu au fbst alocali.
D-nul. priruar Frdlilti llie: bine, vom face proiect de hotdr0re pentru alocarea sprijinului

t-tnanciar pentru cultele leligioase de pe raza comunei S6ncel. Nu am qtitu c6 este aqa rnare
urgen!5.

D-nul. consilier Biirbat loan; trebuie sd inceapd qi ei lucrdrile. Au nevoie de aceqti bani,
tlai ales c6 anul trecut nu au primit. Preotul Bisericii Orlodoxe de la Pdnade aqteapt6 s6 inceap6
lucrf ile de schimbare a acoperiqului, au de ficut pl6{i. Veqnic cdnd e vorba de biserici se trage de
timp ca qi anul trecut. Anul trecut banii se putea vira mai repede nu sd stam s6 aqteptam s6 vin6
ordonanla de bolocare.

D-nul. consilier Biicut loan; avem gi amendamentul pe bugetul de anul trecut cu alocarea
de bar-ri pentru copii noi-ndscufi, care nici anul acest nu s-au alocat.

D-nttl. primar Frdlilti llie; da, au fost aprobali! Nu i-am aprobat?
D-ru,t|. consilier Biictn loan;ba da, dar nu au fost virali catre beneficiari.
D-nul. pritnar Frdlilti llie: pai le putem face toate odata?
D-rut|. consilier Biian loan; 7e aprobali doar pe hArlie......
D-nttl. con.silier Btirbat loan; noi, consilierii cred cd am fost foarle receptivi in ceea ce

privegte gcoala. Nu am avut nicio obieclie de la nimeni. Nu s-a verificat cAli bani s-au b6gat in
qcoa16. Am fbst toti de acord pentru binele comunitdlii. Si biserica face parte din .o-rnitut".
Altceva nu mai atl de comentat. Nu mai votez niciun proiect pana nu au bisericile banii in cont, eu
BSrbat loan, consilier local pdnd in septembrie, restul colegilor sd faca ce vor. Sd zicem c6 pentru
amendamentul meu de pe buget cu cei 40.000 lei nu a1i gdsit sursd de finanlare, dar cei OO.OOO tei
ii puteali vira.

D-nul. priruar Frtililti llie: nu am crezut cd intr-o lund de zile trebuie neaparat sa-i d6m.
D-rtul. consilier BCtrbat loan; nu-i o lund de zile domnule primar. Aqa afi ficut qi anul

trecut. Ali aqteptat sd se publice ordonanla de blocare qi dupd ali facut qedinfa.
D-nul. primar Frdlilti Ilie; oum cu intenlie? Ordonanla s-a publicat vinerea qi noi am avut

Eedin{a lunea.
D-nul. consilier cipariu Darius - Alexandrz; Sd depdqirn momentul!



D-nul. primar Frdtrild llie: nt credeam ca intro lund de zile de la rectificarea bugetara este
necesar sd alocam repede, repede banii pentru biserici.

D-nul' consilier Bdrbat loan: cum ali facut repede repede pentru gcoald, trebuia s6 faceti
repede repde qi pentru biserici.

D'na. contabil a Scolii, Mihu Mihaela: dar bugetul nostru l-ati aprobat o data,este aceeagi
sumS!

D-nul. consilier Bdrbat loan: gi banii pentru biserici au fost aprobafi!
D-na. contabil a Scolii, Mihu Mihaelaj modificdri la bugit intervin. Noi pana acum

platimea de pe alt capitol. Daca nu, noi nu avea nevoie de rectificare.

Se trece la pct.3 de pe ordinea de zi aprobati.
D-nul. consilier Bragovean Alexandru - pregedinte de qedin{6, dd citire proiectului de

hotiirflre nr. 15/02.02,2024 privind aprobarea Regulamentului de decontare a contravalorii
cheltuielilor cu naveta pentru salariatii din cadrul aparatului de specialitate al primarului
Comunei Sflncel, jude(ul Atba.

Cu privire la acest proiect sunt urmEtoarele disculii:
D-nul. primar FrAfim lhe: atiprimit materialul qi l-ati citit!
D-nul. consilier Biian loan: ar trebui sd ne gdndim putin c6 gi

Blaj dar oare, mi-a decontat cineva naveta? Numai de anur acesta
naveta la serviciu?

D-nul. primar FrAfim lhe: nu. Cei care sunt din alte localitdlr fac naveta de c6nd sunt
angajati ai primdriei. Doar de anul acesta s-a acordat aceastd facilitate prin care se poate deconta
neveta funclionarilor publici.

Acest proiect se supune la vot dupd cum vrmeazd:4 voturi pentru (cons. Trif Ana - Maria,
cons. Barna Ilie, cons. Oniga Gheorghe - Lucian, cons. Biian Ioan), 6 voturi impotriv6 (cons.
Bdrbat Ioan, cons. Cipariu Darius - Alexandru, cons. Oniga Nicolae, cons. Poga Gheorghe, cons.
Brad Sorin, cons. Biian Ioan) qi 1 abtinere (cons. poga Alexandru - comel).

La punctul diverse se dicutfl urmfltoarele:
Primarul comunei Sdncel dd citire Raportului privind starea economicd, sociald si de

mediu a comunei Sdncel pentru anul 2023.
In continuare se dd citire celor 3 cereri depuse in vederea concesiondrii unor terenuri din

comuna Sdncel. cu privire la aceste cereri sunt urmdtoarele discutii:
1. Cererea d-lui. Borcea Alexandru depusd in vederea concesiondrii unei suprafete de

teren situatd administrativ in com. Sdncel, loc. Pdnade, pentru activitafi de relaxare,
divertisment gi echitalie.

D-nul. consilier Brad Sorin' acolo este cu scandal! Nu se poate bloca accesula acolo.
D-nul. primar Frdlild llie: stiu, dar cererile noi trebuie sa vi le prezentdm! Stiu c6 este

scandal acolo.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: ar trebui sd discutdm, pentru cd cererile poartd numar de

inregistrare qi trebuie formulat un rdspuns. Ce r6spuns ddm?
D-nul. primar Frdlild llie: trebtie dat rdspuns, sigur c6 da!
D-nul. consilier Bdrbat loan: eu am inteles c5 doar se prezintS cererile, pentru c6 acestea

nu sunt insotite de proiecte de hotdr6re pentru concesionare.
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: nu am discutat pana acum in gedin{e despre

concesionarea vre-unui teren! Mai sunt in UAT doar we-o doua - trei terenuri. Le inchiri.- rip.
acestea? Pentru ce sE concesiondm la Pdnade? Concesiondm la Panade cdnd se concesioneazd-la
Sdncel!

D-nul. consilier Brasovean Alexandru: de ce sd nu luam nigte bani?
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: care bani?
D-nul. consilier Brasovean Alexandru; nu qtiu.....
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: eu voi vota impotrivS! Acolo se va punere in

dezbatere publicd sd hotdrascd satul! Dacd se mai pot obline fonduri pentru diverse invesiilii gi noi
nu avem teren disponibil.

eu fac naveta de 38 de ani la
aparatul administrativ face
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D-nul. primar Frdlild. Ilie: tv ai dreptate! Aqa a fost disculia gi acum nu mai qtiu cdfi ani,
de grddinila din S6ncel, sE parceldm terenul de acolo gi s6-1 ddm pentru construcfia de-locuinle! Si
p0nd la urmd am ficut grddinifa acolo.

D-nul. consilier Poga Alexandru * Cornel: mai avem gi noi doud terenuri gi le d6m!
D-nul. primar Frdiild llie: noi ddm citire cererilor iar Consiliul Local va dezbate gi va

hotdr6.

2. Cererea d-lui. Poga Cdtdlin - Alexandru depusd in vederea concesiondrii terenului
aferent fostei grddiniJe din loc. P6nade, pentru infintarea unei clinici veterinare.

3. Cererea d-lui. Goadd Ioan - Bogdan depusd in vederea concesion6rii terenului in
suprafatd de 1000 mp. situat in comuna Sdncel, inscris in CF w. 2061, in vederea
construirii unei hale pentru producfie.

D-nul. prirnar Frdlild llie: este vorba de terenul delaian;l din Sdncel, suprafata propusd
de cdtre noi pentru stalia de epurare (pentru primul proiect de canalizare).

D-nul. consilier Bdrbat loan: ce doregte s6 construiascd?
D-nul. primar Frdlild llie: ohaldr.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: o ha16 pentru produclia de ulei. Omul produce ulei.
D-nul. consilier Barna llie: an putea sd-i ddm acceptul! Este totugi o investitie pe teritoriul

comunei.
D-nul. primar Frdlild llie: Consiliul Local hotdrdgte! Dacd dumneavoastrd dali acceptul

vom incepe procedurile de concesionare, daca nu ddm rdspuns cd cererile nu s-au aprobat!
D-nul. consilier Barna llie: od.ctm avem probleme cu terenul acela.
D-nul. primar Frdlild llie: pe acest teren se tot aruncE gunoaie.
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: foarte frumoas6 pozi\ial Eu sunt de acord!
D-nul. consilier Barna llie: sd nu pdfim ca gi cu terenul de la limita administrativd cu

Lunca Tdrnavei. Pdnd ne-am hotdr6t noi, nu amai dorit nimeni concesionarea.
D-nul. consilier Posa Alexandru - Cornel: terenul trebuie scos la licitatie. Doar nu poti

face caietul de sarcini cu dedicalie. Cdnd scoate terenul de la Sdncel la licitalieil scoatem si pL
acesta. Bine, Gheo ryhild?

D-nul. consilier Oniga Gheorghe: Da! Eu nu am nicio treab6.
D-nul. consilier Barna llie: cdnd se va face proiect se va supune la vot!
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: eu propun s5 l6sdm urmdtorul consiliu sd

rezolve aceastd problemd! Mai avem 4 luni. poate unii nu mai candideazd!
D-nul. consilier Barna llie: sdldsdm gi bugetul pentru la anul!
D-nul. consilier PoSa Alexandru - Cornel: eu am votat! Dac6 aveli interese private in

privin{a anumitor concesion6ri, spune-ti!
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: nu cred cd" a avutcineva! Poate vor mai multi s6-l ia!
D-nul. consilier Biian loan: acesta este interesul sd creascd preful!
D-nul. consilier Oniga Gheorghe: trebuie scos la licitalie publicd prin strigare.
D-nul. primar Frdlild llie: nu este voie prin strigare. Cu strigare se face doar la p6guni.
D-nul. consilier Poqa Alexandru - Cornel: dac6 nu, o sd ajungem in aceeaqi situalie ca gi

cu licitalia de la Lacul lui Galog. Nici nu gtiu cine l-a licitat! Nu am fost nicio datd,lalacul lui
Ga1o9! Nici nu gtiu cu c6t s-a licitat, pentru cE nu ne-ai spus nimic! Habar nu am! Nu a spus
nimeni in consiliu pretul. Am auzitde la cineva.

D-nul. consilier Biian loan: chiar eu te-am propus!
D-nul. consilier Poga Alexandru - Cornel: Da! Te-am votat qi nici m6car nu ne-ai spus

preful de licitalie!
D -nul. c o ns i li er B r a d S o r iu Ti-ai_l:ra,l oonri sionul !

D-nul. consilier Oniga
Nemaifiind alte probleme, qedinla inchisS.

PRE$EDINTE DE $EDINTA
Cons. Bragov\4p Alexandru

A\\\
\sv'

Secretar general al comuna Sincel
Ciungan Roxana - Alina
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MINUTA
$edinfei ordinare a Consiliului local al comunei Sincel, din data de 25.03,2024

Consiliul local al comunei Sincel, s-a intrunit in gedinJa ordinarb din data de 25.03,204,1a ora
1500, la convocarea d-lui primar, facut6 prin Dispozifia nr. 7r/1g.03.2024.

$edinfa a fost condusi de d-nul. consilier Bragovean Alexandru - pregedinte de sedin{6, iar la
sedinfd au fost prezenli 1 1 consilieri din totalul de 11 care compun Consiliuilocal S6ncel.

Pe ordinea de zi au fost inscrise spre analizd,,.dezbatere gi adoptare, un numar de 4 puncte, dup6
cum urmeaz6:

1. Proiect de hotarire privind aprobarea ordinei de zi;
2. Proiect de hotflrire privind rectificarea bugetului local al comunei Sincel pe anul 2024,
3. Proiect de hotflrflre privind aprobarea Regulamentului de decontare a contravalorii
cheltuielilor cu naveta pentru salariatii din cadrul aparatului de specialitate alprimarului
Comunei Sffncel, jude{ul Alba.
4. Diverse.

$edinfa a fost public6, publicitatea s-a fEcut
Primariei S6ncel.

afiqarea dispozifiei de convocare la sediul

PRE$EDINTE DE SEDINTA SECRETAR COMUNA SANCEL
Ciungan Roxana - AlinaCons. Bragovean Alexandru

Responsabil cu transparen(a decizionalr in administra{ia rocall
Ciungan Roxana - Alina

prin


